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Konferencija za novinare inicijative  
“Za pametne ljude i pametan grad”  

Nositeljica inicijative Marijana Puljak 

VOC, 20.12.2013.g. 

 

UVOD 

 
Danas smo u prostorijama Inicijative “Za pametne ljude i pametan grad”, na našoj trećoj 
službenoj Konferenciji za novinare. U Božićnom ozračju, nakon maratonske sjednice 
Gradskog vijeća, imali smo želju iznijeti naše mišljenje i stavove vezano uz jučer izglasan 
gradski Proračun 2014.g.  
 
Nositeljica liste Marijana Puljak, zajedno s vijećnicom Pametnog grada Danirom Matošić 
Matičević i predsjednikom gradskog kotara Lokve Jakovom Prkićem, govorila je o 
najavljenoj temi: Proračun 2014. – vizualizacija i osvrt. 
 

TEMA 
 

1. PRORAČUN 2014. – vizualizacija i osvrt 

 
Već smo na prethodnoj press konferenciji istaknuli važnost proračuna kao dokumenta i 
načela koja smatramo potrebnima za njegovu kvalitetu i perspektivu. Međutim, pokazalo 
se upravo suprotno. Proračun 2014. svojim sadržajem i perspektivom potpuno je 
oprečan našim stavovima i načelima za koja se zalažemo. Zato smo glasali PROTIV. Ne 
možemo se složiti s proračunom koji u svojoj netransparentnosti ipak dovoljno 
razvidnim čini podatak da su izdvajanja za socijalnu skrb smanjena za čak 1,5 milijuna 
kuna. Sučelice tom podatku možemo suprotstaviti onaj o povećanim izdvajanjima od 1,1 
milijun kuna namjenjenih reprezentaciji i promidžbi. Nedopustivo je i mogli bismo reći 
bahato, prema građanima pokušati ponuditi i jedan valjan razlog zašto je tome tako. U 
predizbornoj kampanji svi smo se zaklinjali upravo u socijalnu osjetljivost naših 
programa i boljitak građana. Ovaj proračun to zasigurno ne omogućava. 
 
Skoro 7% povećanje iznosa za plaće zaposlenika u Banovini također se ne može 
opravdati rastom poslova ili potreba za novim ljudima kad smo uoči izbora svi, pa i 
stranka na vlasti, isticali kako je u gradskoj upravi više nego dovoljan broj ljudi. 
Zaposlene je trebalo motivirati i pokrenuti u cilju veće učinkovitosti, a ne olako se odreći 
njihovih usluga dovođenjem novih ljudi te podizanjem izdvajanja iz proračuna za 
njihova primanja od, ponavljamo, skoro 7%.  
 
Prema neovisnim istraživanjima proces donošenja proračuna u našem gradu proglašen 
je među najlošijim u cijeloj državi. Nadali smo smo se da će ova vlast, kako je to 
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najavljivala u predizbornoj kampanji, u izradu proračuna uključiti svoje građane i tako 
pokazati da im je stalo do transparentnosti i otvorenosti. Ali, nažalost, ništa se nije 
promijenilo. Projedlog proračuna izrađen je potpuno na isti način kao i prije, daleko iza 
leđa javnosti, podložan sitnim političkim trgovinama i tko-zna-kakvim interesima. 
 
Ali i pored ovakvog prijedloga proračuna, pokušali smo biti konstruktivni. Vrlo detaljno 
smo ga proučili, uočili dosta nelogičnosti i stavki s kojima se nismo slagali i koje nisu bile 
u skladu s našim programom, ali niti s osnovnim smjernicama programa i drugih 
političkih opcija, u koje su se svi zaklinjali tijekom izborne kampanje. Sumirali smo svoje 
komentare i primjedbe u konstruktivne prijedloge te na kraju reducirali navedeno u 
formu prioritetnih amandmana. Pri tome smo se potrudili pronaći gdje bi se u prijedlogu 
proračuna moglo uštedjeti, te smo predložili da se povećana sredstva za plaće usmjere u 
razvoj, a povećana sredstva za reprezentaciju i promidžbu preraspodjele za socijalne 
programe. Poslali smo ih gradonačelniku i zamjenicima, ali su ih oni odbili bez da su o  
njima ozbiljno porazgovarali. Premda nas gradonačelnik paušalno optužuje za traženje 
prevelikih sredstava, ukupan iznos preraspodjele sredstava bio je manje od 1.5% cijelog 
proračuna. Da su bili prihvaćeni, naši prijedlozi bi barem ublažili najveće nedostatke 
proračuna, a to su povećanje iznosa za plaće, reprezentaciju i promidžbu, a smanjenje za 
socijalu i decentralizaciju, te nedostatak razvojne komponente. 
 
Situacija u kojoj se niti jedna naša ideja i prijedlog nisu adekvatno razmotrili nego su 
odbijeni bez pravih argumenata, te je prijedlog u konačnici ostao nesocijalan, 
nerazvojan, neštedljiv i netransparentan, navela nas je na uskraćivanje podrške 
Proračunu. Vladajući su potrebne glasove osigurali otvorenom koalicijom s bivšim 
gradonačelnikom Kerumom. Ne želimo se niti pitati o cijeni ove suradnje jer sjetimo se 
samo što je aktualni gradonačelnik govorio nakon objave prvih rezultata izbora: 
“Smatram da je Kerum dobio i previše za ono što je sve napravio u gradu posljednje četiri 
godine. Još da preživimo ovaj dan do kraja pa smo ga se riješili kao gradonačelnika”. 
Unatoč svemu, ovo nas ne smije i neće obeshrabriti da i dalje uporno radimo i borimo se 
za dobrobit naših građana. Nismo trgovali niti ćemo jer smo dobili povjerenje građana za 
nekakvu drugačiju politiku. 
 
Prezentiranu vizualizaciju proračuna možete pogledati na sljedećim linkovima;  
 

PRORAČUN 2014. (zbirni prikaz) - http://www.pametno.org/proracun-zbirno/ 
Proračun 2013. g., (zbirni prikaz) - http://pametno.org/proracun-zbirno/rashodi-2013.html 
 
PRORAČUN 2014. (poseban dio) -  http://www.pametno.org/proracun/ 
 
 
Srdačan pozdrav, 
Marijana Puljak  
Nositeljica inicijative „Za pametne ljude i Pametan grad“ 
 
 
 
OSOBE ZA KONTAKT; 
Marijana Puljak, nositeljica inicijative 091/ 317 7843 
Ružica Antić, odnosi s javnošću 098/ 721 079 
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